



李國華先生

李國華先生是金銘聯合集團之創辦人，集團業務廣泛，包括影像產品及自動化設備、物流發行服務，以至工業數碼化技術等多個範疇。在李先生的領導下，金銘聯合集團成為業界翹楚，業務不斷擴展，遍及中國大陸、日本、歐洲及美國。

李先生是資深兼具有遠見的企業家，在商界四十年來，累積不少寶貴知識及經驗。他以無比的勇氣、洞察力和堅毅不懈的精神，引領集團業務邁向新境界。李先生熱心公益，並以其廣博的知識和經驗回饋社會。他曾獲香港特別行政區政府委任為東區尤德夫人那打素醫院管治委員會成員，及醫院管理局港島區域諮詢委員會成員；在其任內致力提升醫院管治及服務水平，關懷病者的福祉，建樹良多。

李先生長期參與慈善服務，以慈悲之心普濟勸善，堪稱楷模。他尤其專注於服務弱勢社群，曾大力捐獻以協助中國內地較落後的地區興建學校及翻新校舍，又創立多個獎學金，希望藉教育改變生命、啟發思考，鼓勵不同背景的學生努力學習，追尋夢想。李先生現時亦為貴州海外聯誼會名譽會長。

李先生對本港高等教育的發展及人才培訓一向不遺餘力，貢獻良多。他熱心支持公開大學，曾任大學資助及發展基金委員會成員，及二十五周年校慶督導委員會成員，並慷慨捐助大學二十五周年校慶活動，當中包括學術會議、公開講座及紀念刊物等。李先生服務高等教育界的熱忱，亦惠及本港及內地其他專上院校，殊堪表揚。他現為香港大學基金會名譽顧問及廣州暨南大學校董。

為表揚李國華先生對香港及本校之貢獻，現恭請副校長頒授榮譽大學院士榮銜予李國華先生。

Mr Peter Lee Kwok-wah

Mr Peter Lee Kwok-wah is the Founder of the Crowning-United Group (CU Group), a conglomerate with a wide spectrum of businesses, from imaging products and automations, logistics and distribution services to industrial digitalization technology. Under Mr Lee's leadership, the CU Group has become a pivotal player in the market and has developed an extensive business network covering mainland China, Japan, Europe and USA.

A seasoned and visionary entrepreneur with four decades of experience in the business world, Mr Lee is an insightful leader with courage and persistent endeavours to pilot his business into a new domain. He is unstinting to share his wealth of business knowledge to serve the community. During his tenure as a member of the Hospital Governing Committee of Pamela Youde Nethersole Eastern Hospital and the Regional Advisory Committee of Hong Kong Hospital Authority, he has made exemplary efforts in assuring high standard of governance and medical services for the benefits and well-being of the patients.

A successful entrepreneur and well-respected philanthropist, Mr Lee has spared no efforts in helping the less well-off and the needy. He firmly believes that education is a powerful tool to enlighten souls and change lives and has made considerable donations for building and renovating schools in the less-privileged areas in mainland China. He has also set up various scholarships to encourage students from different backgrounds to realize their dreams through education. He is currently the Honorary President of Guizhou Overseas Friendship Association.

Mr Lee is recognized for his long and distinguished community and charity service, in particular his support to higher education. His contributions to the OUHK are significant. As a member of the Sponsorship and Development Fund Committee and the Steering Committee of the 25th Anniversary of the OUHK, Mr Lee has tendered valuable advice and support to facilitate the University's future development. For the OUHK's Silver Jubilee celebration, he made a generous donation in support of the celebration activities that included a series of academic conferences, public lectures and commemorative publications. His enthusiasm in higher education also benefits other tertiary education institutes in Hong Kong and the mainland. He is an Honorary Advisor of the University of Hong Kong Foundation and Director of Jinan University of Guangzhou.

In recognition of Mr Peter Lee Kwok-wah's contributions to Hong Kong and the University, may I invite the Pro-Chancellor to present him with the Honorary University Fellowship.